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Illést tartott 
a szegődi pártbizottság 

Az MSZMP Szeged városi bizottsága 
kibővített ülést tartott t egnap délután a 
városi tanács nagytermében. Berta István, 
a pártbizot tság t i tkára elnöki megnyitó-
j ában üdvözölte a testület tag ja i t és a 
meghívot takat , külön is Kalas Lászlót, a 
Központi Bizottság ins t ruk torá t és dr. 
Koncz Jánost, a Csongrád megyei pá r tb i -
zottság t i tkárá t . 

A napi rend első p o n t j a k é n t írásos je-
lentést vitattak meg a felsőfokú oktatás-
ról szóló, 1981. február 3-i politikai bi-
zottsági határozatból adódó szegedi fel-
adatokról, amelyhez dr. Székely Sándor, 
a pár tbizot tság t i tkára , a t éma előter jesz-
tő je rövid szóbeli kiegészítést adott . Az 
ezt követő vitában sor rendben a követke-
ző pártbizot tsági tagok, i l letve meghívot-
tak vettek részt : dr. Szendrei János, a 
Juhász Gyula Tanárképző Főiskola fő-
igazgatója ; Gábor Miklósné dr.. a Szegedi 
Élelmiszeripari Főiskola főigazgatója; 
Papp Gyula, a városi tanács e lnöke; dr 
Kristó Gyula, a J A T E rek tora ; dr. Petii 
Gábor, a SZOTE rek tora ; dr. Bari Fe-

renc, a városi KISZ-bizottság t i t ká ra ; dr. 
Balogh Róza, a kórház rendelőintézeté-
nek pártalapszervezet i t i t ká ra ; dr. Széli 
Eva, az OTKI Egészségügyi Főiskola sze-
gedi ka rának igazgatója ; dr. Koncz Já-
nos; dr. László Ferenc, a SZOTE pár t -
bizot tságának t i tkára. Az elhangzottakra 
az előadó válaszolt, m a j d megfelelő h a -
tározatot fogadtak el. (A jelentés és a vi -
ta ismerte tésére később visszatérünk.) 

A meghívot tak távozása u tán Török 
József, a pártbizot tság első t i tkára tájé-
koztatta a pb tagjait a legutóbbi ülés óta 
végzett munkáró l . 

Végül zár t ülésen személyi ügyekben 
döntöt t a testület. Rigó Szilvesztert, a 
pár tbizot tság pá r t - és tömegszervezeti 
osztályának eddigi vezetőjét — aki nyolc 
esztendeig lá t ta el ezt a felelősségteljes 
munk ak ö r t — érdemeinek elismerésével 
fö lmentet ték , m e r t a Csongrád megyei 
Oktatási Igazgatóság pártépítési tanszéké-
nek lesz a vezetője. A PTO ú j vezetőjévé 
Vajas Józsefné eddigi osztályvezető-he-
lyettest nevezte ki a pártbizottság. 

ár János fogadta 

Munkaadó és -vállaló 
„egy személyben 

A közúti igazgatóság idei tervei 

Stefan ftndreif 
Befejeződtek a magyar—román külügyminiszteri 

tárgyalások — Közlemény 

Megbeszélés a KB székházában 

Három év a la t t — 1980-
tól számí tva — ha tvan szá-
zalékkal emelkedet t az ú t -
építésekhez, javí tásokhoz 
használ t aszfal t á ra . Más 
kőola jszármazékoké s em 
csökkent : a szá l l í tó jármüvek 
üzemanyaga, egyebek között, 
ugyancsak megnöveli az u t ak 
á l lapotáér t felelős szerveze-
tek költségeit. Fej lesztésre 
mos tanában kevesebb jut , s 
a meghibásodások megelőzé-
se, a meglevő útpályák álla-
gának megóvása került a 

,KPM szegedi közúti igazga-
tósága idei programjának 
élére is. 

A tanácsok, főhatóságok, 
helyi gazdálkodó szervezetek 
ugyancsak érezvén a „nad-
rágszíjszorí tás" kényszerét , 
anyagi lehetőségeiktől füg -
gően részt vállainak a szá-
mukra is fontos út fe lúj í tás i , 
burkolatmegerősítési m u n k á -
latokból. E közteherviselési 
módszerrel épü lhe t meg az 
idén a Marosleiét Öföldeák-
kal összekötő út eddig még 
földes, háromki lométeres 
szakasza — a költségek egy-
h a r m a d á t fedezi a közúti 
igazgatóság, a többit a helyi 
tanács, a MÉM, illetve a 
termelőszövetkezetek ad t ák 
össze. (Az igazgatóság „rá-
tesz egy lapá t ta l" : a 15 kilo-
méteres u ta t ha tméte res re 
szélesíti, s a já t költségére, és 
házi kivitelezésben.) Ha a 
helybeliek készsége for in tok-
ban is megmutatkozik, még 
a hatodik ötéves tervben el -
készülhet a Pusztaszer és 
Öpusztaszer, i l letve Tömör-
kény közti szilárd burkolatú 
ú t — az előbbi az E5-ösről 
kit i l tot t lassú j á rművek szá-
mára . 

A bevezetőben m á r eml í -
te t t ál lagmegóvási és taka-
rékossági törekvések együt-
tesen érvényesülnek az ú t -
fenntar tás i , üzemeltetési 
munkaprogramnak abban a 
részében is, amelynek vég-
reha j tása n e m az ál landó 
kivitelező par tner re , a Köz-

jaira hárul . Egymillió négy-
zetméternyi fe lü le t re • ter í te-
nek ű j burkola to t az idén — 
s ebből 800 ezier négyzet -
méteren m á r az úgynevezet t 
bitumenemulziót a lka lmaz-
zák. Ennek az anyagnak a b -
ban rej l ik energ ia takarékos 
volta, hogy nem kell fe lhe-
víteni az el ter í tés előtt, 
gyorsabb a munkafo lyamat , 
tar tósabb, érdesebb lesz a 
kész felület , nem pereg le 
róla a zúzalékkő. Tekinté-
lyes mennyiséget fogyaszta-
nak ebből az emulzióból az 
igazgatóság gépei — n e m 
mindegy hát , milyen messzi-
ről indulrtpk a szallítrtiá-
nyok. Tavaly még a Szolnok 
megyei ö rményes , az idén a 
jóval közelebbi Kiskunhalas 
a fuvarok s tar the lye! 

A Csongrád megyei ú thá -
lózat tervszerű burkola tmeg-
erősítési fo lyamatá t befolyá-
sol ja az ú j csongrádi híd 
lé te: a szakemberek úgy 
mondják , forgalomkel tő h a -
tása van egy-egy ilyen, az 
u tazás minőségét javí tó ép í t -
ménynek , ugrásszerűen meg-
nő környékén az u tak for -
galma. Ezért szélesítik és 
vonják be új fedőréteggel a 
megyehatár és a híd közötti 
útszakaszt, i l letve építik á t 
a városi tanács anyagi tá-
mogatásával a Csongrádra 
bevezető utat , mely mellet t 
ke rékpá rú t is vezet m a j d . 
Vásárhelyen az idén elké-
szülnek a 45-ös ú t város-

idegenforgalmi 
— felújítják az 

főszezon előtt 

ha-és a közvilágítást is a 
tárátkelőben. 

A KPM közúti igazgató-
ságának a forgalom bizton-
ságát szolgáló intézkedései 
sorában Vásárhelyen ki iga-
zí t ják az úgynevezett Igási 
ú t és a vasút hegyesszögű, 
veszélyes kereszteződését. 
Szegeden, a Csongrádi su-
gárúton nyomógombos, gya-
logosok ál tal vezérelhető 
közlekedési l ámpá t szerelnek 
fel a Diófa vendéglő, az 
ABC előtti útszakaszon. Sze-
geden folytatódik az idén a 
fe lgyűrődöt t ú tburkola tok ja -
vítása, s a nagykörút i zöld-
hul lám is további f inomítás-
ra vár. Ezt a hídzár mia t t 
vá rha tóan megnövekvő fo r -
galom indokolja meg a Ba-
kay Nándor utca sarkára 
telepítendő úiabb jelzőlámpa 
is. (A zöldhullám akkor már 
a Petőfi Sándor sugárút ig 
tant majd. ) 

A szegediek érdeklődésére 
t a r t ha t még számot, hogy 
befejeződik 1983-ban a Do-
rozsmára vezető út átépítése, 
folytatódik a régi híd felújí-
tása, valamint, hogy az Iza-
bella-hídon időszerűvé vált 
javításokra is sort kerítenek. 
Az it t emlí tet teken kívül 
természetesen még sok he -
lyen ta lá lkozhatnak m a j d a 
já rművezetők a KPM köz-
úti igazgatóságának gépeivel, 
brigád iaival, hiszen egyebek 
mellet t a tanácsok és a té-

Stefan Andrel a n a p fo-
lyamán koszorút he lyeze t te l 
a román hősök rákosligeti 
temetőben levő s í remlékén. 

Hivatalos lá togatását befe-
jezve a délutáni ó rákban el-
utazott Budapestről S te fan 
Andrei . 

A Ferihegyi repülő té ren 
vendéglátója P ú j a Frigyes 
búcsúztatta. Jelen éölf Ba7 
r i ty Miklós és Victor Bolo-

__ janí -,. . „ 
. . . , . Frigy.gg külügyminiszter , v á - • (A S te fan Andre i -magyar* 

kapcsolatainak- a lakulasaU i a m i n T Bari ty Miklós hazilnk orwági látogatásáról kiadot t 
va lamint a nemzetközi hely- bukarest i és Victor Bolójan közleményt a 2. oldalon is-
zet időszerű kérdései t . 1 Románia nagykövete.- mer t e t jük . . 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspá r t Köz-
ponti Bizot tságának első 
t i tkára szerdán a KB szék-
h á z i b a n fogadta Stefan And-
reit, a Román Kommunis ta 
Pá r t Központi Bizottsága 
Politikai Végreha j tó Bizott-
ságának pót tagjá t , külügy-

útburkolatot I minisztert , aki hivatalos ba -
ráti látogatáson tar tózkodik 
hazánkban. A megbeszélésen 
á t tekinte t ték a két ország 

Lázár György, a Minisz-
te r tanács e lnöke szerdán a 
Pa r l amentben fogadta Stefan 
Andrei román külügyminisz-
tert , aki hivatalos, barát i lá-
togatáson tar tózkodik ha -
zánkban. 

A megbeszélésen megvi ta t -
ták a két ország kapcsola-
ta inak fejlődését , és a köl-
csönös érdeklődésre számot 
t a r tó nemzetközi kérdéseket . 
Á találkozón részt Vett í*új£-

Apró Aníal és Szentip&ai János 
átvette a lépek Barátsága Érdemrendet 

Apró Antalnak,, az ország* 
gyűlés és a Magyar—Szovjet 
Barát i Társaság elnökének, 
az MSZMP KB tag jának 
szerdán, a Szovjetunió bu-

Rácz Sándor, az MSZMP K B 
osztályvezetői. Ro'ska János 
külügyminiszter-helyettes, s 
részt vet t Vlagyimir Ba-
•ovszkij, a Szovjetunió bu-

dapesti .nagykövetségének dapesti nagykövete . is. 
épületében Alekszej Sityi- A Szovjetunió Tudomá-
son. az SZKP KB tagja, a nyos Akadémiá j ának köz-
Szovjetunió Legfelsőbb Ta- gyűlése az akadémia kül fö l -
nácsa Szövetségi Tanácsának di t ag jává választotta Nemes 
elnöke nyúj to t t a át a Népek Dezsőt. az MSZMP' KB Pár t -
Barátsága Érdemrendet. történeti Intézetének igaz-

A magas ki tüntetés t a gatóját , Márta Ferencet, az 
Szovjetunió Legfelsőbb Ta- MTA Központi Kémiai Ku-
nácsának Elnöksége a ma. 

telephelye előtti — 
szán a leállósávok, az Ady 
Endre, il letve a Tóal j utcai 
szakaszon pedig ú j burkola-
tot ter í tenek. (A s t rand előtti 
kanya rban a vízelvezetést is 
megoldják.) 

Lényeges forgalmi válto-
zásnak néz elébe a röszkei 
határállomás is: a benzin-
ku takná l már bevált beálló-
rendszert a lak í tanak ki az 
út levélkezelésre várakozó 
személygépkocsik számára — 
a kútoszlopok „szerepét" a 

úti Építő Vállalatra , h a n e m szolgálattevő ha tá rőrök fü l -
a közúti igazgatóság üzem- kéi tölt ik be. Ezzel a változ-
mérnökségeire, s a j á t brigád- ta tással együtt — még az 

szé-li — az AFIT és a Volán eszek ú t j a in is vál la lnak 
szaka- munká t — összesen 21 millió 

for in t ér tékben. 
P. K. 

gyar és a szovjet nép kö-
zötti kapcsolatok bővítésé-
ért, a két nép bará tságának 
elmélyítéséért adományozta 
a magyar á l l amfér f inak . 

Ugyancsak a Népek Barát-
sága Érdemrendet nyú j to t t a 
á l Szentágothai Jánosnak, a 
Magyar Tudományos Aka-
démia elnökének a két or-
szág tudósai közötti együtt-
működés fej lesztésében. 

A kitüntetési ünnepségen 
jelen volt Trautmann Rezső, 
az Elnöki Tanács helyettes 
elnöke, Kornidesz Mihály és 

ta tóintézetének • főigazgató-
já t és Pach Zsigmond Pált, 
az MTA alelnökét, a Törté-
net tudományi Intézet igaz-
gatóját . 

A magas elismerést tanú-
sító okleveleket Vlagyimir 
Bazovszkij, ugyancsak szer-
dán adta át a követségen. 

Oktatási 
kutatási 

társaság 
Oktatási kuta tás i társaság 

a lakul t 13 vállalat , ku ta tó -
intézet részvételével, az Or -
szágos Műszaki Fejlesztési 
Bizottság, az Ipari Miniszté-
rium, a Posta Vezérigazga-
tóság és a Budapest i M ű -
szaki Egyetem támoga tásá -
val. Az er rő l szóló doW»-
méntumot az OMFB székh i • 

•zában szerdán í r ták alá az 
emlí te t t intézmények képvi -
selői. 

A társaság tagjai a t áv -
közléstechnika és táv infor -
mat ika területén a hazai 
mérnökképzés ha tékonyságá-
nak a javí tását , s egyetemi 
kutatások technikai lehetősé-
geinek bővítését tűzték célul. 

Gyümölcslévonal 
io rszágnak 

i-iffesgy ülés 
Az ország legnagyobb nö-

vénytermesztési rendszere, a 
Nádudvar i Kukor ica- és 
Ipar inövény-termelési Együt t -
működés (KITE) szerdán 

beszámolójában arról adott 
számot, hogy a KlTE-hez 
tar tozó 378 nagyüzem, amely 
tavaly csaknem 760 ezer 
hek tá ron gazdálkodott a t íz 

Kábán tar to t ta meg közgyü- . évvel ezelőtti megalakulás 

Alapos piáci munka e red- szágban már az idei szezon-
ményeként a Komplex Kül- ban is a lka lmazhassák a ma -
kereskedelmi Vállalat első gyar gépsort, a szállítók 
ízben adott el sárga- és őszi- rendkívül rövid, alig egyhó-
barack gyümölcslégyártó gép- napos ha tá r időre vállal ták 
sort egy görög cégnek. A gyű- a n n a k á tadásá t és felszerelé-
molcslevonalat az öntödei . . . .. , , , . . . 
vál la la t KÖVAC-gyárában s e t A z u z e m b e helyezest 1 5 

á l l í t j ák elő. Annak, é rdeké- magyar szakemberekre bíz-
ben, hogy a dél-európai o r - ták. 

lécét. Az ország tizennégy 
megyéjében gazdálkodó üze-
mek vezetői mellett ott vol-
tak a mezőgazdasági i rányí tó 
szervek, kutatóintézetek kép-
viselői, az ellátó és- forgal-
mazó vállalatok szakemberé i wpedig 
is. A tanácskozáson részt 
vett és felszólalt. Havasi Fe-
renc, az MSZMP Polit ikai 
Bizottságának tagja, a Köz-
ponti Bizottság t i tkára . 

Szabó Istvánnak, a KITE 
elnökének a megnyi tó szavai 
u t á n Balogh Csaba igazgató 

óta 1982-ben ér te el a leg-
jobb eredményeket. Kukor i -
cából tavaly csaknem két -
szer olyan magas át lagot é r -
tek el a tangazdaságok: mint 
a megalakulás első évében, 

a terület azóta húsz-
szorosára» növekedett . Több 
mint 30 ezer hektáron ter-
meltek búzát KITE-techno-
lógiával, s huszonegy tag-
gazdaság te rmése ha lad ta 
meg a hek tá ronként i h a t 
t o n n á t 


